

Title (en)  
Strap fastener.

Title (de)  
Gurtschloss.

Title (fr)  
Boucle pour sangle.

Publication  
**EP 0423659 A2 19910424 (DE)**

Application  
**EP 90119653 A 19901013**

Priority  
DE 8912326 U 19891017

Abstract (en)

A strap fastener, which guarantees a firm hold in the closed position and which can easily be opened, even with the strap tensioned, has a first fastener part 1 with a slot, the mouth of which is narrowed by means of a nose. A second fastener part 10 is made U-shaped, and between its free legs is inserted a spring part 13 having a resilient tongue 16. In the interlocked state, the middle leg 12 of the second fastener part 10 is located in the slot of the first fastener part 1 and is kept in engagement there by the tongue 16. The fastener is opened counter to the force of the tongue 16.  
<IMAGE>

Abstract (de)

Ein Gurtschloß, das in Schließstellung einen sicheren Halt gewährleistet und das auch bei gespannten Gurt leicht geöffnet werden kann, weist ein erstes Schloßteil 1 mit einem Schlitz auf, dessen Mündung durch eine Nase verengt ist. Ein zweites Schloßteil 10 ist U-förmig ausgebildet, zwischen dessen freie Schenkel ein Federteil 13 mit einer federnden Zunge 16 eingesetzt ist. Im verrasteten Zustand befindet sich der Mittelschenkel 12 des zweiten Schloßteils 10 im Schlitz des ersten Schloßteils 1 und wird durch die Zunge 16 dort in Eingriff gehalten. Ein öffnen des Schlosses erfolgt gegen die Kraft der Zunge 16. <IMAGE>

IPC 1-7  
**A44B 11/25; A44B 11/28**

IPC 8 full level  
**A44B 11/25** (2006.01); **A44B 11/28** (2006.01)

CPC (source: EP)  
**A44B 11/2596** (2013.01)

Designated contracting state (EPC)  
DE FR GB IT

DOCDB simple family (publication)  
**DE 8912326 U1 19891130**; DE 59008243 D1 19950223; EP 0423659 A2 19910424; EP 0423659 A3 19920325; EP 0423659 B1 19950111

DOCDB simple family (application)  
**DE 8912326 U 19891017**; DE 59008243 T 19901013; EP 90119653 A 19901013